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HKN LEDENVERGADERING 2024 
 
De ledenvergadering vindt plaats op zaterdag 17 februari 2024 van 14.00-16.00 uur te Apeldoorn, in 
het CODA Museum, Groene Zaal 
 
Aanwezig zijn: Arie de Kluijver (voorzitter), Kiyo Fujiki (penningmeester), Inge Steenmeijer 
(secretaris), Jan Guichelaar (bestuurslid), Henk van der Werff (bestuurslid), Rob Flipse, Tini Haartsen-
Slappendel, Marian Poyck, Marjolein Rotsteeg, Marian de Wit. 
 
 
Agenda: 
 

1. Opening van de ledenvergadering en mededelingen 
2. Vaststellen verslag van de vorige ledenvergadering 
3. Jaarverslag en Jaarrekening 2023 
4. Verslag kascommissie en benoeming nieuwe kascommissie 
5. Begroting 2024 
6. Nieuwe financiële administratie e-Boekhouden 
7. Rooster van aftreden bestuurders 
8. Haiku-Ontmoetingsdag in Antwerpen met als thema ‘Tan-Renga’ 
9. Rondje langs de Haikukernen 
10. Rondvraag en sluiting 

 
 

1. Arie opent om 14.00 uur de vergadering. Hij merkt op dat de opkomst wel heel mager is (10 
man waarvan de helft bestuur) en vraagt de aanwezigen kort te brainstormen hoe we meer 
leden naar de Ledenvergadering zouden kunnen krijgen. Dit heeft het volgende resultaat: 
- de leden een lunch aanbieden 
- combineren met een workshop, een lezing, een leuke activiteit en dat kan ook zijn iets als 

een wijn- of sakeproeverij 
- een bekende Nederlander uitnodigen 
- een nog centralere locatie uitzoeken (Almere moest nu bijvoorbeeld 2 tot 3 uur reizen 

met diverse overstappen en liet daardoor dit jaar verstek gaan),  
- rekening houden met voorjaarvakanties 
- meer reclame voor maken en reminders uitsturen. 
Het bestuur zal deze suggesties meenemen en zich hier verder over beraden. 
Er zijn geen mededelingen. 

 
2. Vaststellen verslag Ledenvergadering 2023 

De secretaris leidt de vergadering door het verslag van de vergadering die in maart 2023 
plaatsvond.  
Geen van de aanwezigen heeft op- of aanmerkingen en het verslag wordt goedgekeurd.  

 
3. Jaarverslag HKN en Financiële Jaarrekening 2023 

De secretaris loopt per pagina het jaarverslag HKN door om sommige zaken toe te lichten of 
aan te vullen en om iedereen de kans te geven vragen te stellen of opmerkingen te maken. 
Bestuurssamenstelling: Henk vertrekt en stelt zich niet verkiesbaar, vooralsnog is er geen 
vervanger gevonden. Punt van aandacht. Het rooster van aftreden voor 2023 is aangepast. 
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De secretaris geeft aan dat dit rooster van aftreden en de bestuurssamenstelling later als 
punt 7 zullen worden behandeld. 
HKN in de digitale wereld: We spreken onze waardering uit over Jan en Henk voor hun 
enorme inspanningen. Met name de haikubibliotheek op vuursteen.online is de moeite van 
het noemen waard. Het bevat inmiddels een schat aan leeswaar.  
Marian Poyck geeft aan dat in een volgende vuursteeneditie uitgebreid aandacht zal worden 
besteed aan de haikubibliotheek. Zij vraagt of het mogelijk is en een goed idee om onze 
jubileumbundel ook op vuursteen.online te plaatsen. Besloten wordt om dat inderdaad te 
doen op het besloten deel van vuursteen.online. 
We staan nog even stil bij de Ontmoetingsdag in Utrecht, dat een succes geworden is. Er zijn 
veel meer bezoekers gekomen dan ooit verwacht. Een puntje van kritiek: het aspect 
ontmoeten heeft niet helemaal de aandacht gekregen die je van een ontmoetingsdag 
verwacht. In Wilrijk in oktober zal dit aspect meer aandacht krijgen. 
Lokale promotie: de expositie die bedoeld was voor de ontmoetingsdag heeft vóór en ná die 
dag bij het brede publiek de aandacht op haiku gevestigd, los van de ontmoetingsdag. 
Bovendien zal de expositie nog eens plaatsvinden. Voor deze expositie heeft de kern Utrecht 
subsidie gevraagd en gekregen uit het potje Vitale Kernen.  
De competities: de Kids Haiku Wedstijden (in de oneven jaren) en de JAL wedstrijden (in de 
even jaren) lopen goed.  
De PM Aanmoedingsprijzen voor de wedstrijd met als thema wabi-sabi werden in Utrecht 
uitgedeeld. De volgende PM wedstrijd heeft als thema ‘tanrenga’. 
Naar aanleiding hiervan wordt gememoreerd dat het PM prijzengeld nog slechts drie jaar 
dekt. Er wordt geopperd dat we ook kunnen overgaan op geldloze prijzen (de eeuwige 
roem). Ook wordt gekeken of Paul Mercken het leuk vindt én in staat is om een nieuwe 
schenking te doen. Het bestuur zal zich over de mogelijkheden buigen. 
Bibliotheek: zoals bekend weg uit Nijmegen. Het bestuur hoopt binnenkort samen met Simon 
Buschman een vervolggesprek te hebben met het management van Bibliotheek Neude, waar 
serieus interesse lijkt te zijn. Het educatieve aspect zal meegenomen worden in de bepaling 
van de locatie binnen de bieb en de afspraken over gebruik van boeken en ruimte. 
Haikukernen: de kernen-whatsApp groep gaat langzamerhand vruchten afwerpen. Over 
beheer en locatie van de kerneninformatie op de sites wordt nog nagedacht. 
Nabericht van de secretaris: binnenkort zullen de aangevraagde en verleende vitale kernen 
subsidies op een aparte pagina van de website te vinden zijn. 
Ledenadministratie: in 2023 is een heel kleine groei van het aantal leden geweest. Er waren 
iets meer nieuwe leden dan in 2022 en iets minder opzeggingen. In 2024 moet de 
ledenadministratie een stuk gemakkelijker zijn doordat het is opgenomen in het e-boekhoud 
systeem dat als punt 6 op de agenda staat. 
Vuursteen: het is goed dat Marian Poyck als hoofdredacteur weer terug is en ook in de 
Ledenvergadering aanwezig.  
Marian merkt nog op dat er dringend behoefte is aan mankracht om de onderbezetting op te 
heffen. 
Nieuw boekhoudsysteem: De voorzitter geeft aan dat hij wat later een presentatie zal geven 
over het nieuwe e-boekhoud systeem, dat zorgt voor veel minder (of helemaal geen) dubbel 
werk en minder kans op fouten.  
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Voordat er wordt overgegaan op de financiële verantwoording vraagt de voorzitter of er nog 
opmerkingen zijn over het jaarverslag. Bij gebrek hieraan wordt het jaarverslag goedgekeurd. 
De voorzitter geeft vervolgens het woord aan de penningmeester. 
 

4. Verslag kascommissie en benoeming nieuwe kascommissie 
De penningmeester geeft aan dankbaar te zijn dat zij in het opstellen van de stukken ook dit 
jaar professionele ondersteuning heeft gekregen van Wim Boone. Zij neemt met de 
vergadering de stukken door en geeft hier en daar wat toelichting. Wat opvalt is dat we best 
een hoog EV hebben. Financieel staan we er goed voor. We zouden best eens wat kunnen 
uitgeven aan speciale zaken of nieuwe projecten. Zo zijn we bijvoorbeeld bezig met het 
maken van setjes ansichtkaarten met een afbeelding en haiku erop, en zijn we met de 
voorbereidingen bezig voor een nieuwe jubileumbundel voor 2025, het jaar waarin we 45 
jaar bestaan. 
Er komen nog wat mogelijkheden langs zoals (Henk) het opzetten van een haiku-marktje om 
wat publiciteit voor HKN te maken en mensen voor redactie, bestuur en andere zaken te 
werven, een scheurkalender, (Rob) afspraken te maken met scholen om haiku in de lessen 
mee te nemen, zoals in 1990 gebeurde met lessen in Het Gooi. Ideeën die door het bestuur 
in de planning zullen worden meegenomen. 
 
De penningmeester wijst erop dat er een paar kleine typo’s in de stukken zijn (deze zullen 
worden gecorrigeerd) en dat op pagina 1 van de financiële jaarrekening boven de kolom van 
de vergelijkende cijfers van het vorig jaar het jaartal 2021 gebruikt is, wat uiteraard 2022 
moet zijn.  
Vanuit de Ledenvergadering zijn er verder geen vragen of opmerkingen over de balans en 
W&V-rekening. 
 
Uiteraard zijn de stukken gecontroleerd door de Kascommissie, in 2023 bestaande uit Loeke 
Groenendal en Fatih Bogaards. Het bestuur geeft aan van Loeke Groenendal een brief te 
hebben ontvangen naar aanleiding van deze controle met een aantal punten waarvan de 
belangrijkste zijn dat zij meent dat de vereniging voldoende financiële middelen heeft om 
vrijwilligers beter (of eigenlijk überhaupt) te belonen en om een betaalde boekhouder in 
dienst te nemen.  Dat laatste vindt het bestuur geen goed idee. Het bestuur ziet absoluut wel 
het belang in van een goede boekhouding en correcte cijfers maar de doelstelling van de 
vereniging en de toekenning van gelden ligt bij de verhoging en verbreding van de kennis in 
haiku en andere (Japanse) dichtvormen en alles wat daar direct mee te maken heeft. Daarbij 
is de kans niet ondenkbaar dat de belangen van de vereniging en een betaalde financiële 
man/vrouw strijdig met elkaar zijn en tot discussies zullen leiden. Er is wel wat te zeggen 
voor vergoedingen voor vrijwilligers, zoals reiskostenvergoeding etc. 
 
Ten slotte geeft de secretaris aan de originele door de Kascommissie opgestelde en 
getekende verklaring in haar bezit te hebben en leest deze integraal voor.  
De Ledenvergadering gaat akkoord en aan de penningmeester en het bestuur wordt 
decharge verleend. 

 
5. Begroting 2024 

Vervolgens loodst de penningmeester ons door de begroting 2025, die weinig verandering 
toont ten opzichte van het jaar ervoor. Kosten vuursteen en verzending ervan gaan nu wel 
omhoog. Desondanks blijft de contributie gelijk. Onze financiële positie is daar ruim genoeg. 
Ook de begroting wordt door de vergadering akkoord bevonden.  
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6. Nieuwe financiële administratie e-Boekhouden 
De voorzitter laat met een korte PPT presentatie zien wat het nieuwe e-boekhoud systeem 
inhoudt. De aanloop ernaartoe, de structuur, de voor- en nadelen passeren de revue.  
Tot aanschaf van dit systeem is besloten naar aanleiding van de verklaring van de 
Kascommissie van 2022, toen bestaande uit Veronica Stutvoet en André Jillissen, waarin ten 
sterkste werd geadviseerd de afstemming over de verwerking van te ontvangen contributie 
en de verwerking van de via Mollie ontvangen bedragen te verbeteren en waarin werd 
opgemerkt dat de administratie in de loop der jaren dermate omvangrijk en ingewikkeld 
geworden is dat een boekhouding op basis van spreadsheets niet meer volstaat. De 
commissie adviseerde daarom te investeren in een boekhoudprogramma en de slag van de 
oude naar de nieuwe administratie door een deskundige te laten uitvoeren. 
Dit advies heeft ertoe geleid dat getipt door en in overleg met André Jillissen het nu 
aangeschafte systeem bestudeerd, als abonnement aangekocht en – qua boekhouding 
begeleid door de penningmeester – per 15 januari live in gebruik genomen is. 
De oude situatie waarin werd gewerkt met Excel spreadsheets, een systeem dat kwetsbaar is 
en geen koppelingen bevat, voor vitale gegevens die goed geregeld moeten zijn en dat 
uitgebreid was met een webwinkel, is nu vervangen door de nieuwe situatie met een 
systeem dat wel directe koppelingen bevat tussen de webwinkel, Mollie, bank, boekhouding 
en ledenadministratie. 
 

7. Rooster van aftreden bestuurders 
Helaas heeft Henk van der Werff besloten af te treden en zich niet meer verkiesbaar te 
stellen. De voorzitter spreekt Henk toe, herinnert aan 2014, toen zij elkaar ontmoetten, en 
dankt Henk voor de enorme bijdrage die hij voor HKN is geweest, recentelijk vooral met 
vuursteen.online en de haikubibliotheek. Henk gaat niet met lege handen naar huis. 
Uiteraard gaat hij, na Bas Kool, als volgende Erekikker onder andere met een prachtig groene 
kikker naar huis  
 
Er is een nieuw rooster van aftreden opgesteld. De Ledenvergadering heeft dit rooster 
ontvangen. Een punt van aandacht, nee zelfs van zorg, is de bestuurssamenstelling. Door het 
vertrek van Henk en doordat nog geen vervanging is gevonden, kampt het bestuur met 
onderbezetting. Het bestuur is druk bezig geweest leden te vinden die bereid zijn om een 
aantal jaren in het bestuur te zitten, maar dit heeft nog niet geleid tot een positief resultaat. 
 

8. Haiku-Ontmoetingsdag in Antwerpen met als thema ‘Tan-Renga’ 
Antwerpen is al redelijk ver. Een eerste opzet is al door de Vlamingen gemaakt en ter 
informatie gestuurd naar het bestuur van HKN. Thema is bekend. En er word gesproken over 
workshops Oranje Leeuw met de Rode Duivels. Nadere informatie volgt. 
Het zou mooi zijn als er behoorlijk wat NL leden naar Antwerpen komen. Daarbij speelt het 
vervoer een rol, een logistiek aandachtspunt. We zouden aan de kernen kunnen vragen of 
het mogelijk is om auto’s/vervoer te regelen, pooling-mogelijkheden, vanuit Utrecht of 
andere centrale ophaalpunten. 
 

9. Rondje langs de Haikukernen 
Jammer genoeg zijn er nauwelijks kern(coördinator)en aanwezig. De wel aanwezige leden 
geven wat informatie. 
Alphen: Marian geeft aan hoe en waar Alphen bij elkaar komt en hoe de werkwijze van deze 
kern is. Belangrijk onderdeel van de bijeenkomsten is het beoordelen van bestaande haiku’s 
en het delen daarvan met de kernleden. Dit jaar zal er weer een boekje uitkomen.  
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Marjolein: niet gebonden aan een kern. Doet alles via mastodon.nl. (vervanger voor Twitter) 
Rob: de kern bestond nog slechts uit 2 personen en het opzetten ervan is dus mislukt. Rob 
gaat nog wel contact opnemen met de scholen in de buurt. 
Almere: Henk geeft aan dat de kern vorig jaar dacht te stoppen. Nu bestaat de kern toch 
weer uit 10/11 mensen. Ze komen samen in de bibliotheek. Zijn gewoon in een leeshoek 
gaan zitten en langzamerhand werd de bieb enthousiast. Als de kern bijeenkomt, kunnen er 
ook zomaar mensen zijn die komen aanwaaien en welkom zijn. De kern is behoorlijk actief, 
onder meer met het kersenbloesemfestival. Met dijkdichters wordt contact gezocht.  
Veluwe: Jan geeft aan dat deze kern is opgeheven. 
MarianP: niet bij een kern. Ze deelt even met ons haar verbazing over de bibliotheek in Delft 
die 7 dagen per week het héle jaar door geopend is. 
Leiden: Arie geeft aan dat het de kern niet lukte afspraken te maken met de bieb Leiden., 
maar dankzij Emke van Breugel, die als vergoeding voor de door haar en de kern daar 
gehouden expositie en workshops gratis ruimte voor de kern vroeg, komt de kern nu bijeen 
in het Wereldmuseum Leiden. De kern bestaat uit 13, ook jonge(re), leden. 
 

10. Rondvraag en sluiting 
Marjolein: promotie. Cultuur bij je buur.  Marian: Gluren bij je buren. Cultureel Café gaat M 
wat vertellen over haiku. 
Rob: bezig met renga boek. Loopt wat uit. Meer dan 300 haiku’s. Internationaal iets. Rob 
zoekt een redacteur voor zijn boek 
Kiyo: boeken neergelegd. Mogen mee. – Rob: woordenboeken. Komt er niet aan toe om 
daarin les te nemen. Kan HKN rol spelen in taal-educatie? Zijn er mensen geïnteresseerd in 
Japanse taal? 
Henk: als er (oude) vuurstenen over zijn, leg ze dan neer in een openbare ruimte, zoals Henk 
bijvoorbeeld doet in de praktijk van zijn vrouw. Deze worden met belangstelling gelezen en 
meegenomen.  
 
De voorzitter eindigt met een haiku uit ‘Een brede glimlach’ van Henk van der Werff: 
goede voornemens  
vogels negeren mijn appels  
voor de vetbol 
 
De voorzitter dankt de aanwezigen en sluit de vergadering rond 16.00 uur. 
 


